



# COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA–GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

**In the name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful.**

## **Eid al-Adha (1445 - 2024) Announcement**

(French version follows on the next page)

**Thursday, 29 Dhul Qa'dah 1445 / 6 June 2024**

All praise is for Allah Almighty. May the peace and blessing be upon the Messenger ﷺ, his family, the faithful companions and all those who follow them.

With a view to focusing on the higher objectives of the Shari'āh and fostering unity in the local community, the Council of Imams of Ottawa-Gatineau (the Council) has resolved to align observation of Eid al-Adha following the day of 'Arafah. Accordingly, the Council has accepted the first of Dhul Hijjah to be Friday, June 07, 2024 as announced officially for the Hajj. Therefore, In Sha'ā Allah, Eid al-Adha will be celebrated on Sunday, June 16, 2024.

The Council of Imams encourages community members to benefit from the best ten days of the year and observe fasting on the Day of 'Arafah which will be on Saturday, June 15, 2024, In Sha'ā Allah.

Ibn Abbas رضي الله عنه reported that the Prophet ﷺ said: "There are no days during which righteous action is so pleasing to Allah than these days (i.e., the first ten days of Dhul Hijjah) ..." (al-Bukhari).

On behalf of the Muslim community of Ottawa-Gatineau, the Council extends its best wishes to all Canadians and Muslims on these auspicious days of Hajj and Eid al-Adha. Once again, the community is hereby reminded to make special dua and supplication for all those innocent human beings subjected to undesired war and aggression. The Council urges everyone to be generous and to look out for those in need locally and around the world while continuing to support local food banks and established charities. It is indeed virtuous and highly recommended to share the sacrifice meat with friends and neighbours.

Let us remember our blessings and celebrate Eid in the spirit of inclusion, forgiveness and reconciliation.

**Authorized and signed virtually by:**

**Affiliated members of The Council of Imams of Ottawa-Gatineau (CIOG) representing UMOG**



# COUNCIL OF IMAMS OF OTTAWA-GATINEAU CONSEIL DES IMAMS D'OTTAWA-GATINEAU

## مجلس الأئمة في منطقة أوتاوا-جاتنو

**Au nom d'Allah, le Tout Miséricordieux, le Très Miséricordieux.**

### **Annonce de l'Aïd al-Adha (1445 - 2024)**

**Jeudi, 29 Dhul Qa'dah 1445 / 6 juin 2024**

Toute louange est à Allah Tout-Puissant. Que la paix et la bénédiction soient sur le Messager ﷺ, sa famille, les fidèles compagnons et tous ceux qui les suivent.

Afin de se concentrer sur les objectifs supérieurs de la Shari'āh et de favoriser l'unité dans la communauté locale, le Conseil des Imams d'Ottawa-Gatineau (le Conseil) a décidé d'aligner l'observation de l'Aïd al-Adha avec le jour de 'Arafah. En conséquence, le Conseil a accepté que le premier Dhul Hijjah soit le vendredi 7 juin 2024, comme annoncé officiellement pour le Hajj. Par conséquent, In Sha'ā Allah, l'Aïd al-Adha sera célébré le dimanche 16 juin 2024.

Le Conseil des Imams encourage les membres de la communauté à profiter des dix meilleurs jours de l'année et à observer le jeûne le jour de 'Arafah, qui sera le samedi 15 juin 2024, In Sha'ā Allah.

Ibn Abbas رضي الله عنه a rapporté que le Prophète ﷺ a dit : "Il n'y a pas de jours durant lesquels les actions vertueuses sont aussi agréables à Allah que ces jours (c'est-à-dire les dix premiers jours de Dhul Hijjah)..." (al-Bukhari).

Au nom de la communauté musulmane d'Ottawa-Gatineau, le Conseil adresse ses meilleurs vœux à tous les Canadiens et les musulmans en ces jours auspices du Hajj et de l'Aïd al-Adha. Une fois de plus, la communauté est ainsi rappelée de faire des douas et des supplications spéciales pour tous les innocents soumis à des guerres et des agressions indésirables. Le Conseil exhorte tout le monde à être généreux et à veiller sur ceux qui sont dans le besoin localement et dans le monde entier tout en continuant à soutenir les banques alimentaires locales et les œuvres de charité établies. Il est en effet vertueux et hautement recommandé de partager la viande du sacrifice avec des amis et des voisins.

Rappelons-nous de nos bénédictions et célébrons l'Aïd dans un esprit d'inclusion, de pardon et de réconciliation.

**Autorisé et signé virtuellement par:**

**Les membres affiliés du Conseil des Imams d'Ottawa-Gatineau (CIOG) représentant l'UMOG**